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1. Vedení ČASQ 

V uplynulé sezóně pracoval VV ČASQ ve složení Tomáš Cvikl (předseda), Jan Kubíček (místopředseda – 
marketing a komunikace), Jan Mutina (reprezentace a mládež), Jan Roll (metodika) a Radim Švec (soutěže).  Ke 
dni 16.3.2017 rezignoval na své funkce místopředsedy ČASQ  i člena VV ČASQ z pracovních důvodů Jan 
Kubíček. VV ČASQ na svém jednání 17.3.2017 kooptoval za člena VV ČASQ Martina Grigara, který má ve VV 
ČASQ na starost oblast marketingu a komunikace a také spolupráci se squashcentry. Novým místopředsedou 
ČASQ byl na jednání VV ČASQ 20.4.2017 zvolen Jan Roll.  
 
Chod sekretariátu ČASQ zajišťovali do počátku roku 2017 Tomáš Fořter a Jan Mutina. Jana Mutinu nově od 
počátku roku 2017 nejprve doplnila a poté nahradila Eva Feřteková. Jan Mutina se nyní kromě své činnosti 
vyplývající z titulu člena VV ČASQ zodpovědného za reprezentaci a mládež, věnuje hlavně činnosti trenérské a 
také projektu Squash do škol. Sekretariát ČASQ pracuje ve složení Tomáš Fořter a Eva Feřteková.  
 
Revizní komise ČASQ pracovala v uplynulém období ve složení Petr Vosátka (předseda), Josef Kosinka, Renata 
Svobodová. Zástupci Revizní komise se pravidelně účastnili jednání VV ČASQ.  
 
Hlavním cílem VV ČASQ v uplynulém období bylo po stabilizaci nepříjemné situace v ČASQ po (ne)předání 
agendy ze strany předchozího vedení ČASQ v roce 2014, nastartovat plánované programy pro rozvoj 
jednotlivých oblastí. Probíhala řada projektů, které mají za cíl dlouhodobě rozvíjet oblasti trenérů a jejich 
vzdělávání, rozhodčích a jejich vzdělávání a účast na významných domácích akcích, pokračovaly projekty 
podpory nejlepších hráčů v kategoriích dospělých, do 23 let i juniorů a trenérů mládeže, začali jsme 
s projektem Squash do škol (s nafukovacím kurtem).  
 
Pravidelnou měsíční podporu/platbu získává od ČASQ za svou činnost celkem 24 juniorů, 16 dospělých, 10 
trenérů, 10 pracovníků podílejících se na provozu sekretariátu a zajištění činnosti jednotlivých oblastí 
(sekretariát, účetní, reprezentační trenéři, metodik, Squash do škol, média). Celkem se jedná o 60 pravidelně 
podporovaných pozic.  
 
Více podrobností o všech novinkách najdete v dalších částech zprávy.  
 
Valná hromada ČASQ v roce 2016 uložila VV ČASQ a jeho členům několik úkolů. Prvním z nich byl úkol pro 
jednatele společnosti SQUASH CZ, spol. s r.o. Tomáše Cvikla, kterému bylo uloženo podniknout kroky vedoucí 
k dokončení likvidace společnosti. Úkol byl splněn, neboť kroky byly podniknuty, ale likvidaci se nepodařilo 
dokončit a to z toho důvodu, že vzhledem k tomu, že předchozí jednatel společnosti nepodal daňové přiznání 
k dani z příjmů právnických osob za rok 2013, Finanční úřad nemůže vydat souhlasné stanovisko s likvidací 
společnosti. Celá záležitost je v tuto chvíli řešena daňovou poradkyní Mgr. Andreou Pelákovou, se kterou 
Tomáš Cvikl na likvidaci společnosti spolupracuje.  
 
Dalším úkolem bylo dokončit proces vedoucí ke zrušení CZECH SQUASH NADAČNÍHO FONDU. V této záležitosti 
byl podán podnět k Obchodnímu rejstříku u Městského soudu v Praze na zrušení nadačního fondu z důvodu 
jeho neplatného založení. Při zjišťování stavu této záležitosti bylo zjištěno, že podnět Městský soud nikdy 
neobdržel a proto jsme ho podali znovu.  
 
 

2. Marketing a komunikace 

Činnost v této oblasti byla bohužel poznamenána pokračující velkou pracovní zaneprázdněností Jana Kubíčka, 
který měl tuto oblast ve VV ČASQ na starost. Situace dospěla až k jeho rezignaci na funkce místopředsedy a 
člena VV ČASQ v březnu 2017. Následně VV ČASQ kooptoval Martina Grigara, který se této oblasti bude 
věnovat. I přesto se v této oblasti leccos udělalo.   
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Hlavním komunikačním nástrojem ČASQ směrem k členské základně i veřejnosti je web www.czechsquash.cz. 
Ten slouží jako informační médium, ale zejména díky aplikaci s ním propojené také spravuje veškeré soutěže 
ČASQ. V této oblasti došlo ke zlepšení uživatelské přívětivosti aplikace pro pořadatele turnajů díky 
zpřehlednění systému zadávání výsledků. Aplikace je průběžně stále vyvíjena a jsou doplňovány nové funkce.  
 
Velmi dobře funguje facebookový profil ČASQ, který spravuje Roman Švec. Ve své činnosti je nově podporován 
i Tomášem Mašínem, který je odborníkem na tuto problematiku a snaží se optimálně využívat možnosti všech 
sociálních sítí a dalších nástrojů (Instagram, You tube) pro propagaci squashe a zejména významných akcí, 
které ČASQ pořádá.  
 
Díky spolupráci s Jiřím Uhlířem, se kterým ČASQ spolupracuje v oblasti mediální prezentace squashe v médiích, 
se podařilo zvýšit množství informací o squashi v českém mediálním prostoru. Kromě pravidelného 
zpravodajství ze všech významnějších squashových akcí se squash začal objevovat i v médiích zaměřených na 
zdravý životní styl. Za zmínku také stojí první přímý přenos ze squashe v České televizi, který se uskutečnil 
z finálových zápasů Mistrovství Evropy žen a mužů, které se v Praze konalo v září 2016. Novinkou letošní 
sezóny je i příprava a vydávání pravidelného Newsletteru ČASQ zasílaného členům.  
 
Negativem uplynulého období bylo vypovězení smlouvy o prodeji části marketingových práv ze strany 
společnosti Reethi, s.r.o., která smlouvu s ČASQ uzavřela původně na 3 roky, ale po prvním roce trvání 
spolupráce se smlouvu rozhodla ukončit.  
 
Hlavním dlouhodobým cílem této oblasti zůstává vypracování komplexní komunikační strategie, která by 
přivedla lidi zpět do squashcenter.  
 
 

3. Reprezentace a mládež 

Tuto oblast má ve výkonném výboru na starost Jan Mutina. Poradním orgánem je mu Komise vrcholového 
sportu, jejímž předsedou je Tomáš Cvikl a členy komise jsou Jan Břeň, Jan Mutina, Patrik Neuwirth, Jan Roll, 
Petr Steiner a Luboš Walter. 

 
Realizační týmy jednotlivých kategoriích (muži, ženy, junioři – mladší i starší) pracovaly v uplynulé sezóně 
v nezměněné podobě.  

 
Dospělí 
 
Téměř před dvěma lety spuštěný program podpory nejlepších hráček a hráčů založený na umístění na žebříčku 
ČASQ se osvědčil. První cíl, aby se domácích vrcholných akcí účastnila pravidelně kompletní domácí špička, se 
podařilo splnit velmi rychle a druhý (dlouhodobější) cíl spočívající ve zvýšení sportovní úrovně naší špičky se 
také daří postupně plnit. Výkonnost domácí špičky (zejména v kategorii mužů, ale i u žen) se za uplynulou 
sezónu zlepšila. Hráčky a hráči, kteří pravidelně hrají turnaje PSA, se na žebříčku posunují na svá dosud nejlepší 
umístění a poráží i soupeře z první světové stovky.  
 
Potvrzením vzestupu sportovní úrovně byly výsledky žen i mužů na letošním ME družstev v Helsinkách. Vůbec 
poprvé startovaly oba naše týmy současně v elitní osmičlenné divizi I. Byli jsme jednou ze 4 zemí, které se tím 
mohly letos pochlubit. Oběma týmům se navíc příslušnost k elitě podařilo po vynikajících výkonech udržet. 
Ženy skončily na 5. příčce, čímž vyrovnaly historicky druhé nejlepší umístění a muži svojí 6. pozicí svůj 
historicky nejlepší výsledek dokonce překonali. V ženách nás reprezentovali Anna Serme, Zuzana Kubáňová, 
Eva Feřteková a Tereza Svobodová. Muži hráli v sestavě Jan Koukal, Daniel Mekbib, Martin Švec, Petr Martin, 
Ondřej Uherka a Jakub Solnický.  
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V průběhu sezóny proběhlo několik tréninkových kempů, na kterých se hráčky a hráči společně připravovali. 
Bohužel se přes naší veškerou snahu nepodařilo zopakovat loni konané a vydařené přátelské mezistátní utkání 
s atraktivním soupeřem, ale do budoucna bychom se k tomu opět chtěli vrátit.  
 
Na ME jednotlivců, které se konalo v září v Praze jsme také dosáhli pěkných výsledků, když naši nejlepší se 
probojovali mezi nejlepší osmičku. Anna Serme skončila na 6. místě mezi ženami a nejlepší z mužů Jan Koukal 
obsadil 8. příčku. V první šestnáctce skončilo dalších 6 českých reprezentantek a reprezentantů. 
 
Vůbec poprvé se také čeští squashisté představí na Světových hrách, které jsou „olympiádou neolympijských 
sportů“. Letošní ročník akce, která se koná každé 4 roky, se uskuteční v červenci v polské Wroclawi a 
reprezentovat nás budou letošní mistři ČR Zuzana Kubáňová a Jan Koukal, pro které se nám podařilo získat od 
Světové squashové federace WSF divoké karty.  
 
Pro příští sezónu se opět budeme snažit udržet příslušnost k evropské elitě. Pokud se financování sportu ze 
strany MŠMT vrátí do normálních kolejí, rádi bychom navíc vyslali tým mužů na Mistrovství světa, které se 
bude na přelomu listopadu a prosince konat ve Francii.  
 
Junioři 
 
Pokračovalo se v pravidelné měsíční podpoře vybraných juniorských hráčů, kteří jsou zařazeni do reprezentace 
a pravidelně patří ke špičce v ČR a zahraničí. Nejlepší junioři dostávají podporu i pro účast na špičkových 
zahraničních turnajích a také odměnu v případě výborných výsledků na nich. Nově připravujeme navýšit 
podporu pro účast trenérů na těchto akcích, aby s tím spojené náklady nemuseli hradit samotní hráči. Předpis 
je v procesu schvalování. 
 
V rámci společné přípravy juniorů se uskutečnilo několik reprezentačních kempů, na kterých se kromě herní 
přípravy také prováděly fyzické testy hráčů, rozbory soupeřů a podílel se na nich téměř kompletní realizační 
tým. Poprvé se podařilo domluvit mezinárodní kemp. Pozvání přijala švýcarská reprezentace. Starší junioři 
pravidelněji spolupracovali s hráči dospělé reprezentace. 
 
Skvělého úspěchu v podobě historicky druhé bronzové medaile, na kterou se čekalo šest let, jsme dosáhli na 
MEJ do 19 let v Portugalsku. Nominace byla rozdělena na dvě části. Kristýna Fialová a David Zeman, pro které 
to bylo poslední ME v juniorské kategorii,  se zúčastnili soutěže jednotlivců i družstev. Michaela Čepová, Viktor 
Byrtus a Ondřej Vorlíček byli nominováni pouze na soutěž družstev. Ostatní hráči (Hana Matoušková, Vojtěch 
Ryba a Matouš Sochůrek) se zúčastnili pouze soutěže jednotlivců. MEJ bylo velmi úspěšné. Kristýna s Davidem 
se v soutěži jednotlivců umístili v TOP 8 a to na 7. a 6. místě. Družstvo prohrálo pouze jedno utkání s Anglií a 
radovali jsme se tak z vynikajícího výsledku. Příslibem do příštího šampionátu je, že tři hráči se budou moci 
zúčastnit i příštího MEJ. Z realizačního týmu se celého šampionátu zúčastnil Jan Mutina. Fyzioterapeut Daniel 
Kratochvíl přijel až na soutěž týmů. 
 
I po čtvrté v řadě jsme byli velmi úspěšní a získali medaili na MEJ družstev do 15 a do 17 let, které se konalo 
letos v Praze. Tentokrát získal stříbrnou medaili tým do 15 let ve složení Eliška Jičínská, Tereza Široká, Karim 
Farrag, Marek Panáček a Luboš Walter. Naši ve finále nestačili na družstvo Anglie, ale poprvé se nám podařilo 
uhrát nad Angličany bod. Tým do 17 let po loňském stříbru bral páté místo, což je trošku za očekáváním. Starší 
junioři doplatili na přechod opor do starší kategorie, ale i přesto je to dobrý výsledek, který ukazuje, že patříme 
mezi užší špičku Evropy. Opět jsme měli k dispozici fyzioterapeuta, tentokrát jsme poprvé spolupracovali 
s Martinem Vojtovičem, se kterým byli hráči spokojeni. Do realizačního týmu jsme angažovali i třetího trenéra 
Petra Steinera, který se osvědčil již v loňském roce a spolupráce s Janem Břeněm a Janem Mutinou se velmi 
dobře osvědčila. 
 
Na mezistátním utkání do 11 a do 13 let ve Švýcarsku náš tým do 11 let zvítězil, tým do 13 let vyválčil bronz. 
V jednotlivcích do 11 let obsadila Karolína Šrámková 2. místo a Aneta Sezemská 3. Ve stejné kategorii chlapců 
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zvítězil Vojtěch Martinovský, na třetím místě byl David Linhart. Mezi hráči do 13 let skončila Riana Alexová na 
2. místě a Farid Farrag na místě třetím. Trenéry byli Jiří Vlček a Luboš Walter. 
 
Na mezinárodních turnajích jednotlivců dosahují naši junioři velice dobrých výsledků. Důkazem toho je, že 
máme v TOP 10 žebříčku ESF zastoupení v každé z jednotlivých věkových kategorií. Na turnajích nejvyšší 
kategorie Super série jsme brali zlatou medaili na každém z turnajů. Viktor Byrtus vyhrál Nordic JO. Výborný 
výsledek se nám podařil na Belgian JO, kde zvítězili Tereza Široká, Marek Panáček a Viktor Byrtus. Další vítězství 
vybojoval Ondřej Vorlíček na Swiss JO. Dařilo se nám na domácím Czech JO, kde zvítězili Aneta Sezemská, 
Marek Panáček, Ondřej Vorlíček a Viktor Byrtus. Také na French JO jsme zvítězili, a to David Zeman a Viktor 
Byrtus. A konečně na German JO byl zlatý Marek Panáček. Je dobré, že se naše špička směrem do zahraničí 
rozšiřuje. Je důležité, aby tito hráči měli i nadále co nejvíce možností se s úzkou špičkou potkávat v zápasech a 
drželi svoji výkonnost i v přechodu do starších kategorií. Proto se plánuje na tyto výjezdy navýšení výdajů tak, 
aby měli naši nejlepší hráči odpovídající podmínky. 
 
 

4. Metodika 

Osobou zodpovědnou za tuto oblast je ve Výkonném výboru Jan Roll. Jan Roll je zároveň předsedou Metodické 
komise ČASQ, ve které pracují také Tomáš Fořter a David Tománek.  
 
Seznam trenérů ČASQ 
 
V sezoně 2016/2017 Metodická komise ČASQ pracovala na aktualizaci seznamu trenérů s platnými licencemi, 
který byl zveřejněn na stránkách ČASQ 22. 12. 2016. Seznam bude postupně aktualizován a vždy zveřejněn po 
skončení školení trenérských tříd, které se koná vždy zhruba jednou za tři měsíce. Trenéři mají možnost 
zveřejnit v tomto seznamu svůj e-mailový kontakt a místo působení (město). Starší licence, u kterých dříve 
nebyla časově uvedena platnost (v seznamu označeny zeleně) nadále platí. Bylo ale rozhodnuto, že pro 
udělování různých druhů podpory (např. v projektu LSCM) je nutno tyto „zelené“ licence staršího data 
aktualizovat doškolením.   
 
Systém trenérských tříd 
 
Drobnými úpravami prošel i Systém trenérských tříd, který je platným předpisem pro udělování trenérských 
licencí. I tento dokument jsme zveřejnili na webových stránkách ČASQ. 
  
Placený metodik 
 
Novinkou sezony 2016/2017 bylo jmenování Davida Tománka placeným metodikem ČASQ. VV ČASQ tímto 
rozhodnutím zajistil profesionálního pracovníka (po vzoru ostatních sportovních svazů), který především 
pomáhá naší organizaci připravovat a realizovat koncepci rozvoje (struktura a komunikace v rámci svazu, 
komunikace s ostatními sportovními svazy, koncepce vzdělávání, atd.). David v úzké spolupráci s Janem Rollem 
pracoval v sezoně 2016/2017 především na zajištění kvalitního vzdělávání našich trenérů. David využil své 
činnosti v rámci Trenérsko-metodické sekce Českého olympijského výboru a zajistil pro vybrané české trenéry 
účast na řadě vynikajících seminářů „Dialogy“ a „Mosty“ se špičkovými českými i světovými odborníky. Jeho 
zásluhou  byl také pořízen a je používán metodický software XPS, který díky pořízené multilicenci nyní využívá 
řada předních trenérů i několik desítek hráčů. Software slouží k zaznamenávání a vyhodnocování tréninkového 
procesu.  
 
Akreditovaný kurz licence B pro ČASQ 
 
MK se pro ČASQ podařilo dokončit akreditaci kurzu licence B (obecná část 2. trenérské třídy ČASQ), první 
absolventi z řad českých trenérů už mají své zkoušky úspěšně za sebou. Pro získání 2. trenérské třídy, která 
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umožňuje získání živnostenského oprávnění, je ale ještě nutné absolvovat specializovanou (squashovou), část 
školení. V této věci je třeba kontaktovat Jana Rola na roll@czechsquash.cz. 
 
Projekt Lokálních sportovních center – podpora trenérů mládeže  

V sezoně 2016/2017 probíhal druhý ročník tohoto podle nás úspěšného projektu. Jeho cílem je podpora 
úspěšných a aktivních trenérů našich juniorů. Kromě pravidelné finanční podpory (5000 Kč/měsíc) získává 10 
vybraných trenérů také možnost sdílet své zkušenosti s ostatními kolegy a především se dále vzdělávat. Opět 
jsme připravili 2 povinná školení (podzim a jaro), kterých se zúčastnili zajímaví hosté (fyzioterapeut Dan 
Kratochvil, bývalý reprezentační basketbalový trenér a spoluautor projektu Trenérsko-metodické sekce ČOV 
Michal Ježdík, a další). Na školení byli také pozváni nadaní asistenti trenérů a všichni zájemci o trénink juniorů. 
Školení se pravidelně účastní kolem 20 zájemců, z čehož máme radost. V průběhu sezony jsme se rozhodli 
upravit kritéria výběru (pro sezonu 2017/2018) ve prospěch vyšších trenérských licencí tak, aby byli trenéři více 
motivováni zvyšovat si kvalifikaci. Pro příští sezonu také připravujeme pro vybrané trenéry povinnost účastnit 
se různých interních i externích vzdělávacích kurzů, za které budou získávat kredity. Minimální limit kreditů 
bude ještě upřesněn. Jan Roll vytvořil projektové webové stránky, které jsou veřejně přístupné. Kromě 
organizačních informací lze na nich stáhnout většinu přednášek a prezentací. 

Projekt Squash do škol  

Osvětový a náborový program Squash do škol (s nafukovacím kurtem), na který jsme získali dotaci od 
Magistrátu hl. m. Prahy a MŠMT, se velice osvědčil. K 1. 5. 2017 se nám podařilo navštívit se dvěma 
nafukovacími kurty a doprovodným programem několik desítek škol a dalších sportovně-kulturních akcí po celé 
ČR. Celkový počet oslovených dětí činí přes 14 000. Počet nově registrovaných dětí do klubů stoupl o několik 
desítek – konečné součty zpracováváme a zveřejníme na stránkách ČASQ. Máme radost, že školy nás často 
oslovují samy. Setkáváme se s velkou chválou také proto, že náš program je koncipován různorodě, zapojuje 
všechny děti. Metodická komise jednoznačně doporučuje VV ČASQ  pokračování tohoto projektu.  

Seminář se špičkovými zahraničními squashovými lektory 
 
Po Shaunovi Moxhamovi, australském trenérovi dvojnásobného mistra světa Davida Palmera, nám na podzim 
přednášela další hvězda squashového koučinku Angličan Mike Way. Skvělého semináře se účastnili vybraní 
čeští trenéři (cca 15) a odnesli si řadu zajímavých podnětů. Souhrn poznatků byl také prezentován na školení 
LSCM. Přeložené materiály ze semináře jsou ke stažení na stránkách projektu LSCM. 
 
Školení trenérských a rozhodcovských tříd  
 
Během sezóny bylo uspořádáno několik trenérských kurzů pod vedením Dominika Šáchy a Jana Rolla. Tomáš 
Fořter uspořádal školení pro rozhodčí.  
 
 

5. Soutěže 

Oblast soutěží má ve Výkonném výboru na starost Radim Švec. Jeho poradním orgánem a řídícím orgánem pro 
soutěže juniorů, dospělých a masters  je Soutěžní a disciplinární komise (dále jen SK), kde kromě něj pracují 
Pavel Beneš, Josef Fanta, Miroslav Uherka a Ondřej Pavelka. I v letošní sezóně došlo k několika významným 
změnám v jejich organizaci a také v souvisejících předpisech. 
 
Předpisy ČASQ 
 
Před zahájením sezóny 2016/2017, a částečně i v jejím průběhu, bylo provedeno několik změn v předpisech 
ČASQ, které byly kompletně přepracovány pro sezónu 2015/2016. Hlavní úpravy spočívaly především 
v zapracování nových poznatků a připomínek z průběhu soutěží a doladění hlavních změn v předpisech. Jako 
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velice úspěšné se ukázalo především upravení a doplnění předpisů tak, aby byly vyřešeny nejasnosti, 
nejednotnosti a také odporující si pravidla a další nesrovnalosti, čímž podstatně ubylo stížností a podnětů, jimiž 
se musela SK zabývat, s ohledem právě na tyto skutečnosti. I seskupení předpisů, především pak Soutěžního a 
klasifikačního řádu (dále jen SŘ), do logických celků dle jednotlivých oblastí se setkalo s kladnou odezvou.  
 
Mezi hlavní změny s pozitivní odezvou v SŘ ČASQ lze počítat: 

• úprava bodových kategorií MČR jednotlivců na nejvyšší možnou A1 

• úprava finančních odměn vyplácených na turnajích jednotlivců 

• úprava udělování a počtů divokých karet pro turnaje jednotlivců 

• úprava počtu startujících hráčů na turnajích jednotlivců s ohledem na počet kurtů 

• úprava kritérií pro účast na turnajích jednotlivých výkonnostních kategorií 

• úprava kritérií pro účast na MČR masters 

• změna standardního termínu uzávěrky turnajů jednotlivců 

• zavedení tzv. disciplinární nuly při neúčasti přihlášeného hráče na turnaji 

• zavedení poplatků při neúplném složení družstva v ligových utkáních 

• nový systém výpočtu národních žebříčků včetně začlenění pravidel pro hráče startujících na turnajích 
ESF nebo PSA 
 

Jako velice pozitivní se ukázalo zavedení registračního poplatku pro turnaje kategorie D ve výši 50,-Kč, což má 
jednoznačně za následek navýšení členské základny jak mezi dospělými, tak i mezi začínajícími juniory. 

 
SK se v loňském roce nepodařilo splnit termín (konec roku 2016) pro kompletní přepracování Disciplinárního 
řádu ČASQ, který je posledním nedokončeným a neupraveným předpisem. Doufáme, že se nám jej podaří 
vydat před začátkem nové sezóny. 
 
Webová aplikace 
 
Po spuštění nové webové aplikace od počátku sezóny 2015/2016 se neustále pracuje na jejím vylepšování a 
doplňování jejich funkcí. SK ve spolupráci se sekretariátem ČASQ je hlavním orgánem, který se na vývoji této 
aplikace podílí a to připomínkováním, podněty, kontrolou funkčnosti atd. V letošním roce byl kompletně 
přepracován systém zadávání výsledků a mnoho dalších funkcí a vylepšení především pro práci SK a 
sekretariátu, ale také pro uživatele. Byly začleněny veškeré změny související s úpravou předpisů, především 
pak SŘ. 
V současné době SK společně s programátory připravuje úpravu systému pro registrace jednotlivců i družstev, 
začíná se se zpracováním historických dat a výsledků, která budou do systému začleněna a budou zde 
archivována a dohledatelná a mnoho dalších funkcí. 
 
Pořadatelství významných mezinárodních akcí 
 
ČASQ v uplynulé sezóně pořádala řadu významných mezinárodních akcí. V září 2016 jsme v Praze pořádali ME 
žen a mužů. V červnu a prosinci 2016 jsme pořádali dva turnaje profesionálního okruhu PSA. V květnu 2017 
jsme byli pořadateli MEJ do 15 a 17 let. Již tradiční jsou lednový juniorský Czech junior open a dubnový Czech 
masters open. Obou turnajů se letos zúčastnily rekordní počty účastníků v jejich historii. U turnaje masters šlo 
dokonce i o rekord v rámci celé Evropy. Hodnocení organizace akcí ze strany účastníků i ESF nebo PSA bylo 
vždy velmi pozitivní a vysoká čísla účasti na našich turnajích jsou toho nejlepším důkazem.  
 
Pořadatelství akcí ČASQ 
 
SK bude společně s VV ČASQ jednat o podmínkách pro pořadatelství nejvýznamnějších akcí, jako jsou 
mistrovství jednotlivců a play off, u kterých se nám ne vždy daří sehnat pořadatele. 
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Soutěže jednotlivců a družstev 
 
Domácí soutěže pod hlavičkou ČASQ probíhaly v sezóně 2016/2017 obdobným systémem jako v předchozích 
letech. V kategorii mužů se pravidelně konaly turnaje kategorií A, B, C a nepravidelně i D. V kategorii žen se 
konaly turnaje kategorie A i B, nově byly zavedeny turnaje kategorie D, u juniorů se pravidelně konaly turnaje 
kategorií A i B a také nově nepravidelně turnaje kategorie D. Především díky navýšení počtu turnajů kategorie 
D, a to jak mezi juniory, tak i mezi dospělými, se podařilo navýšit členskou základnu. 
 
Soutěže družstev měly také obdobnou strukturu jako v minulých letech, kdy se u mužů hrála extraliga, 1., 2. a 
3. liga a u žen extraliga a 1. liga. U příležitosti konání těchto soutěží získala SK ČASQ, stejně jako v minulých 
letech, řadu nových či staronových poznatků, které chce zohlednit při úpravě řádů a předpisů pro nadcházející 
sezónu.  
 
Rozhodčí a kurzy 
 
I v letošní sezóně proběhlo školení rozhodčích a probíhala intenzivní spolupráce, hodnocení a vzdělávání 
vybraných rozhodčích, kteří se následně objevují na nejvýznamnějších akcích. Na tuto oblast se SK podařilo 
prosadit do rozpočtu ČASQ 100 tis. Kč. Rozhodčí se již pravidelně účastní všech turnajů dospělých kategorie A a 
extraligových soutěží a také se již objevují na juniorských turnajích kategorie A, což je nesporně velkým 
posunem v této oblasti. 
 
Soutěže v médiích 
 
Velký posun zaznamenaly soutěže ČASQ i na poli prezentace v médiích, webech, facebooku a pod. a to nejen 
díky spolupráci s p. Uhlířem. ČASQ začala zkušebně vydávat newsletter, který se zdá setkává s pozitivním 
ohlasem. Díky těmto skutečnostem se squash objevoval v televizních přenosech, byly na něj upoutávky 
v rádiích, byl prezentován v tištěných i internetových médiích a na mnoha jiných místech, čímž se značně 
zvýšila i prestiž jednotlivých akcí. 
 
Co bychom chtěli udělat 
 
Pro příští sezónu jedná SK ČASQ m.j. o úpravách a doplnění předpisů, řádů a systémech soutěží. Jedná se 
například o: 
 

• úpravy v termínech konání a kvalifikačních kritériích pro MČR žen, mužů a masters na základě provedené 
ankety 

• možností úpravy losu při odstoupení hráčů 

• zrušení turnajů věkové kategorie U23 

• úpravu způsobu přerozdělování finančních odměn na turnajích dle určité šablony 

• sloučení posledních kol nižších soutěží do jednoho dne 

• SK jedná o ponížení startovného na turnajích jednotlivců a registračních poplatků na sezónu 

• ... 
 
Disciplinární řízení a rozhodování SK 
 
SK se v průběhu sezóny zabývala více jak dvěma sty řízeními, podněty a připomínkami a vydala více než dvacet 
rozhodnutí v řízeních. I díky nové úpravě předpisů se tento počet značně snížil a velká většina těchto podnětů 
byla oprávněná a týkala se spíše chodu a úprav soutěží. Podařilo se tak minimalizovat podněty a připomínky, 
které nebyly věcné a týkaly se spíše osobních antipatií jednotlivých členů ČASQ. Díky striktnímu dodržování 
předpisů ze strany SK značně ubylo i žádostí o jakékoliv výjimky a nestandardní rozhodnutí. Stejně tak 
vyžadovala SK po členech ČASQ, aby jednotlivé podněty k řízením byly podávány oficiální cestou a zcela 
v souladu s předpisy ČASQ, což naprostá většina členské základny akceptovala. Našli se však i členové, kteří 
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tato pravidla nechtějí respektovat a jednotlivé členy SK osočují, nicméně SK bude i nadále pokračovat 
v nastoleném trendu.  
 Velice nepříjemnou součástí rozhodování SK jsou především pozdní přihlášení na turnaje ČASQ, kde tito 
opozdilci následně žádají o dodatečné přihlášení. Nedoloží-li však jasně prokazující skutečnost, že se přihlásili 
včas, SK ve 100% případů tyto žádosti zamítá. Posledním případem byla přihláška SCC HK na MČR juniorů 
družstev, která dorazila se zpožděním více jak 11 hodin a také byla zamítnuta a to i přesto, že o účast na této 
akci budou ochuzeny děti. Může se zdát, že tato rozhodnutí jsou zbytečně přísná, ale při pohledu z druhé 
strany by v případě jakéhokoliv protestu ze strany dalších účastníků akce musela SK rozhodnout o diskvalifikaci, 
čímž by byl výrazně ovlivněn nebo zcela znehodnocen průběh takové akce. 
 
Závěr 
 
Závěrem bychom chtěli především poděkovat všem, kteří se na chodu soutěží, jejich pořádání a průběhu 
podíleli. Stejně tak i hráčům samotným a jejich trenérům. Současně bychom byli rádi za jakékoliv věcné 
podněty či připomínky k průběhu soutěží a k předpisům obecně, abychom i nadále mohli pracovat na jejich 
zlepšování. 
 
 

6. Hospodaření 

Oblast hospodaření má ve výkonném výboru na starost předseda Tomáš Cvikl. Některé informace z této oblasti 
jsme již zmínili v předchozích částech této zprávy a podrobnější informace jsou obsahem samostatné Zprávy o 
hospodaření ČASQ.  

 

7. Arbitrážní komise 

Arbitrážní komise pracovala v uplynulém období ve složení: 

 JUDr. Robert Jehne – předseda AK 

 Mgr. Martin Honek – člen AK 

 Mgr. Jiří Vágner – člen AK 

 
8. Závěr 

Dlouhodobým cílem VV ČASQ zůstává rozvoj ČASQ ve všech oblastech její činnosti. Jsme si vědomi, že námi 

vytvořené programy v některých oblastech přináší ovoce (např. podpora nejlepších hráčů a trenérů nebo 

projekt Squash do škol), ale stále je řada oblastí, která si zaslouží více pozornosti (i prostředků), než jí bylo 

dosud věnováno. Je to zejména oblast metodiky nebo marketingu a komunikace a spolupráce se squashovými 

centry. Naší snahou je rozvoj squashe v regionech, které dosud nejsou příliš aktivní nebo byly aktivní 

v minulosti a dnes nejsou. Pro trenéry squashe bychom chtěli dlouhodobě vytvořit podmínky, aby měli zájem 

se této činnosti naplno věnovat. Dalším dlouhodobým cílem je i získání strategického marketingového 

partnera.  

 
Dne 26.5.2017 
 
 
Zpracoval: VV ČASQ 
 


